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گروه سیاسی - هدیه گل محمدی: شعار 
نویســی روی دیوار چندماهی اســت که در 
ایران شــدت گرفته و افرادی هم به این جرم 
دســتگیر و بازداشت شــده اند؛ اما در تهران 
دیواری می توان یافت که شعارنویســی روی 
آن نه تنها مشکلی ندارد، بلکه وقتی شعارهای 
روی آن دیوار پاک می شود شهرداری تهران 
بنری با عنوان »ننگ با رنگ پاک نمی شود« 
در آنجا نصب می کند. این دیوار، دیوار سفارت 

انگلیس است!
ماجرای شعارنویســی روی این دیوار زمانی 
مورد توجه رســانه ها قرار گرفت که ســفیر 
انگلیس در تهران سطل رنگ به دست اقدام به 

پاکسازی دیوار سفارت این کشور از شعارهای 
ضد انگلیسی کرد. سایمون شرکلیف همچنین 
در توئیتی چنــد عکس از پاکســازی دیوار 
سفارت منتشر کرد و از سفارتخانه های آلمان، 
کره جنوبی، فرانسه، ایتالیا، برزیل و ... که در 
این عملیات به او کمک کرده بودند تشــکر 
کرد. سفیر انگلیس همچنین از برخی عابران 

نیز قدردانی کرد.
پس از آن بود که رســانه ها و فعالان مجازی 
اصولگرا انگار فرصــت جدیدی پیدا کرده اند 
و با انتشار عکس شعارنویسی مجدد روی این 
دیوار، نوشــتند که سفیر انگلیس باید دوباره 

دست به نقاشی شود. 

در مقابــل برخی کاربران دیگر هم نوشــتند 
این رفتارها محصــول نفهمیدن قواعد روابط 
بین الملل اســت و تنها تصویری که از ایران 
به جهان مخابــره می کند، تصویری به دور از 
فرهنگ و تمدن است و تنها نتیجه ای هم که 
دارد انزوای بیشتر ایران در عرصه بین الملل 

است. 
بــا این حال از آنجا که این کار توســط افراد 
ناشناس صورت می گرفت چندان ارتباطی با 
دولت نداشــت، ضمن اینکه اگر گذشته را به 
یاد بیاوریم و خطای بزرگ حمله به ســفارت 
انگلیس توسط افرادی معلوم الحال در هشتم 
آذر 1390 را مــرور کنیم، همین که به جای 
حمله به این سفارت، این افراد به شعارنوشتن 
روی دیوار راضی هستند یک پیشرفت بزرگ 

محسوب می شود! 
با ایــن همه روز گذشــته در فضای مجازی 
عکس هایی منتشر شد که نشان می دهد بنر 
بزرگی در مقابل دیوار ســفارت نصب شده و 
روی آن بــا یادآوری اشــغال ایران توســط 
انگلیسی ها در جنگ جهانی دوم نوشته شده 

که »ننگ با رنگ پاک نمی شود«.
همزمان خبرگزاری ایســنا در گزارشــی این 
ســوال را پرســید که بــا وجــود اعتراض و 
انتقادهــای دیپلماتیک ایــران، چرا انگلیس 
اجــازه داد روابــط و تعاملاتش بــا تهران به 

»دیوار« و »دیوار«نویسی ها کشانده شود؟!
در ایــن گزارش از شعارنویســی و تجمع در 
مقابل ســفارتخانه های ایران در کشــورهای 
اروپایی بالاخص انگلیس انتقاد شــده است 
و آمده اســت: » ســفارت ایــران در لندن از 
جمله مکان های دیپلماتیک ایران بوده است 
که در ســه ماه گذشــته مورد آماج شــدید 
حملات، توهین ها، شعارنویسی بر روی دیوار 
و در برخی موارد انتشار تصاویر ضد ایرانی از 

طریق ویدئو پروژکتور بر روی دیوار سفارت و 
پایین کشیدن پرچم ایران از سوی آشوبگرانی 
منتســب به ایرانیان مقیم، مجاهدین خلق و 
ســلطنت طلبان و معاندیــن و تجزیه طلبان 
بوده اســت. اقدامات و تحــرکات علیه مراکز 
دیپلماتیک ایران در اروپا و ســایر کشــورها 
آن قــدر پررنگ و جدی و بی ســابقه بود که 
مقامات کشــورمان بروز این حوادث و اعمال 
خشونت علیه دیپلمات ها در حوادث اخیر را 
دارای ابعاد گسترده و بی سابقه دانستند که از 
سازماندهی این اقدامات و بخشی از یک کارزار 
بزرگتر علیه ایران حکایت دارد. این تحرکات 
و اقدامات در کشــورهایی از جمله دانمارک، 
نروژ، بلژیک، انگلیس، آلمان، بلغارستان، هلند، 

ایتالیا، سوئد مورد اعتراض ایران قرار گرفت.
ناصر کنعانی، سخنگوی وزارت خارجه درباره 
حمله به سفارت ایران در لندن گفت: اقداماتی 
همانند آنچه در لندن اتفــاق افتاد به لحاظ 
ارزش، اقدام بی ارزشــی است. اینکه تعدادی 
به یک نمایندگــی دیپلماتیک حمله کرده و 
پرچم کشــور را پایین بکشــند فی نفسه بی 
ارزش است، ولی مسئولیت با دولت پذیرنده 
اســت. دولت ها موظف هســتند به مقررات 
بین المللی و مشــخصا کنوانســیون وین در 
حفاظت از امنیت اماکن. جای تاسف دارد در 
چنین کشوری نه فقط در این بازه زمانی بلکه 
در مقاطع طولانی ســال های گذشته سفارت 

ایران بارها مورد تعرض قرار گرفته است.
وی »بر وظیفه قانونی دولت انگلیس« در این 
زمینه تأکید کرد و گفت: سفیر انگلیس چند 
بار احضار و مسئولیت دولت انگلیس در تامین 
امنیــت اماکن دیپلماتیک مــورد تأکید قرار 
گرفته اســت. اگر انگلیس نمی تواند امنیت را 

تامین کند به ایران اعلام کند. «
با این وصف مشخص است که اقدام شهرداری 

تهران چقدر ناشــیانه و به دور از منطق بوده 
است؛ بر همین اساس است که ایسنا مجبور 
شــد کهاز این اقدام شهرداری هم انتقاد کند 
و نوشــت: » در حالی که شعارنویســی ها بر 
روی دیوار ســفارت ایران در لندن همچنان 
برقرار است و هر روز تکرار می شود و به علاوه 
تعــرض و تجمع مقابل ســفارت ادامه دارد، 
سفیر انگلیس، با همکاری کارکنان سفارتش 
و کارکنانی از دیگر سفارت خانه های اروپایی 
ســطل رنگ به دست، شعارهای نوشته شده 
بر روی دیوار سفارت انگلیس را پاک کرد هر 
چند مدتی نگذشت که این شعارها دوباره بر 
روی دیوار سفارت تکرار شد اما به نظر می آید 
سفارت و دولت انگلیس چیزی که برای خود 
می پســندند را برای دیگــران از جمله ایران 
نمی پســندند؛ چرا که تلاش دولت و وزارت 
خارجه برای حفاظت فیزیکی از سفارت ایران 
در لنــدن و جلوگیری از تعرض افراد به آن تا 
کنون پاسخی در بر نداشته است و همچنان 
شعارنویسی بر روی دیوار سفارت ایران ادامه 
دارد. شــهرداری تهران پس از نمایش سفیر 
انگلیس در تهران برای پاک کردن شــعارها 
بر روی دیوار ســفارت، اقدام به چاپ و نصب 
بنرهایــی در رابطه با این اقدام و نیز اقدامات 
تاریخ پادشاهی بریتانیا علیه ملت و دولت های 
وقت ایران کرد؛ که البته بهتر بود این سازمان 
به عنوان یــک نهاد دولتــی در این موضوع 
وارد نمی شــد . « اما موضوع اصلی این است 
کــه ایران حق دارد که از شعارنویســی روی 
دیوار ســفارت خود معترض باشد و از دولت 
انگلیس در این باره توضیح بخواهد، اما حتی 
بی اعتنایی انگلیس به این موضوع نمی تواند 
دلیلی بر اقداماتی از این دست باشد؛ اما حیف 
که درک این موضوع منطقی برای بعضی افراد 

مدعی خیلی سخت است! 

شهرداری بنر »ننگ با رنگ پاک نمی شود« نصب کرد

شعارنویسی خوب است، اما روی دیوار سفارت انگلیس!

رئیس فراکسیون محیط زیست مجلس شورای اسلامی با 
تاکید بر اینکه سازمان محیط زیست تنها متولی حیات 
وحش در کشــور اســت، گفت: حوزه حیات وحش تنها 
حوزه ای اســت که فقط خود سازمان مسئولیت آن را بر 
عهــده دارد و هرگونه اتفاق در ایــن حوزه کاملًا متوجه 

خود سازمان محیط زیست است.
ســمیه رفیعی در گفت وگو با ایسنا درباره پیدا شدن دو 
قلاده توله یوز در منطقه حفاظت شده توران و جداسازی 
آنها از طبیعت و تحویل به پاسگاه محیط بانی توسط یک 
چوپان اظهار کرد: این که دو قلاده توله یوز پیدا شــده 
است، خیلی خوب و موجب مسرت و خوشحالی است و 
من به عنوان یک محیط زیســتی از این موضوع خیلی 
خوشحال شــدم اما این خیلی بد است که ما رصدهایی 
که باید داشته باشیم را نداشتیم و آمار دقیقی از وضعیت 
یوزهای کشور نداشتیم؛ این بدان معناست که در حوزه 
رصد حیات وحش و یوز که برای ما کاملًا ارزشمند است، 
جایی از کار می لنگد. وی گفت: اساســاً اینکه یوزپلنگ 
یک گونه حفاظت شــده و منحصربفرد ما است و سال ها 

دربــاره آن صحبت و پروژه های مختلف تعریف شــده و 
اتفاقات بسیاری رخ داده اســت اما اینکه ما همچنان با 
توجه به همه شعارهای مطرح شده، یک مرتبه می بینیم 

که در منطقه ای یوز پیدا می شود؛ نگران کننده است.
رئیس فراکســیون محیط زیســت مجلس درباره علت 
حضــور دام و چوپــان در منطقه حفاظت شــده عنوان 
کــرد: در این زمینه ممنوعیتی برای ورود دام به مناطق 
حفاظت شــده وجود دارد و اصلًا دام نباید به این مناطق 
ورود داشته باشد اما این موضوع برای خود من هم مورد 
سوال است و ســازمان محیط زیست باید در این زمینه 
پاسخگو باشد که چرا دام در منطقه حفاظت شده حضور 

داشته است.
رفیعی افزود: طی ســال های مختلف یکی از موضوعاتی 
که همواره مورد بحث قرار گرفته اســت، مساله آموزش 
بوده و اینکه کســانی که کنار این زیســتگاه های حیات 
وحــش زندگی می کننــد تحت آمــوزش و آگاهی قرار 

بگیرنــد؛ برنامه ریزی در این زمینه و خروجی گرفتن از 
آن حتماً بر عهده سازمان محیط زیست است.

وی در ادامــه با بیان اینکه »ســازمان محیط زیســت 
ســازمانی با وظایف کاملًا گســترده و پراکنده است که 
در بعضی از این وظایف برخی از دســتگاه ها با او شریک 
هســتند«، تاکید کرد: حوزه حیات وحش تنها حوزه ای 
است که فقط خود سازمان مسئولیت آن را بر عهده دارد 
و هرگونه اتفاق در این حوزه کاملًا متوجه خود ســازمان 
محیط زیست اســت؛ بنابراین کسی که الان باید درباره 
یوزها اظهار نظر کند، خود سازمان محیط زیست است.

رئیس فراکسیون محیط زیست مجلس گفت: به عنوان 
ناظر می گویم که از بین رفتن حیات وحش یا بی توجه 
یا کم توجهی به هر بهانه ای، از بودجه گرفته تا هزار بهانه 
دیگر نظیر مســائل مدیریتی و سلیقه ای، باعث می شود 
فقط ذخیره ژنتیک مان در حوزه حیات وحش که هرگز 
برگشتنی هم نیست، کاهش یابد. رفیعی همچنین درباره 

اظهارات مطرح شده از ســوی سازمان حفاظت محیط 
زیســت در خصوص هزینه کرد برای »پیروز« یوزپلنگی 
ایرانی که در 11 اردیبهشــت 1۴01 متولد شد و توسط 
یک امدادگــر حیات وحــش در پــارک حیات وحش 
پردیســان نگهداری می شــود، اظهار کرد: این خیلی بد 
است که ما در خصوص گونه های جانوری مان استراتژی 
 درستی نداشــته باشــیم؛ فرآیندی با پیروز طی و از او 
نگهداری شــد که موجب انتقاد برخی از فعالان محیط 
زیستی شد و آنها اظهار کردند که با پیروز به مدل گربه 
خانگی رفتار شده اســت. وی با تاکید بر اینکه برخورد 
تصادفی و بدون برنامه ریزی بلند مدت در مسائل حوزه 
حیات وحش فقط به نابودی حیات وحش کمک می کند، 
ادامه داد: در ابتدا فارغ از اینکه توجه شود که پیروز یک 
گونه جانوری حیات وحش اســت، در جواب به منتقدان 
به وضعیت نگهداری او گفته شد که »باید از این حیوان 
مراقبت و نگهداری کنیم« اما بعد که پیروز بزرگ شــد 
و دیدند که رفع نیازهــای او هزینه هایی به همراه دارد، 

مطرح شده که باید پیروز را به حال خود رها کنیم.

یک عضو کمیســیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای 
اســلامی گفت: طی روزهای گذشته نامه اعتراض جمعی 
از فارغ التحصیلان درباره افزایش هزینه آزادسازی مدرک 
تحصیلی به کمیسیون آموزش و تحقیقات رسیده است و 
رئیس کمیسیون نیز از وزرای علوم و بهداشت خواسته تا 
با حضور در جلسه کمیسیون در این باره توضیح دهند و 

موضوع تعیین و تکلیف شود.
محمد وحیدی در گفت وگو با ایســنا با اشاره به ابلاغیه 
ســازمان امور دانشــجویان در ارتباط با نرخ آزادســازی 
مدرک  تحصیلی اظهار کرد: آنچه که به عنوان آزادسازی 
مدرک تحصیلی مطرح می شود، در واقع خرید دوره تعهد 
اســت؛ این موضوع همواره وجود داشته که اگر کسی در 
دانشــگاه دولتی به صورت رایگان تحصیل کرده اســت، 
تعهدی معــادل مدت زمان تحصیل رایــگان خود برای 
خدمــت می دهد و چنانچه این فرد پــس از پایان مدت 
تحصیل رایگان بخواهد بدون گذراندن مدت تعهد خدمت 
اقدام به دریافت مــدرک تحصیلی خود کند، می تواند با 

پرداخت هزینه  تعهد خود را خریداری کند.
وی با اشاره به اعتراض فارغ التحصیلان نسبت به افزایش 
نرخ هزینه آزادسازی مدرک تحصیلی گفت: وزارتخانه های 

علوم و بهداشــت اخیراً نرخ هزینه خرید تعهد خدمت را 
اعلام کرده اند که این مبلغ چندین برابر گذشــته است و 
موجب اعتراض جمعی از فارغ التحصیلان شده است. طی 
روزهای گذشــته نامه اعتراض جمعی از فارغ التحصیلان 
به کمیســیون آموزش و تحقیقات رسیده است و رئیس 
کمیســیون نیز از وزرای علوم و بهداشــت خواسته تا با 
حضور در جلسه کمیســیون در این باره توضیح دهند و 

موضوع تعیین و تکلیف شود.
ایــن نماینده مجلس بــا بیان »هیچ نقطــه معقولی در 
محاسبات انجام شده جدید جهت خرید تعهد و آزادسازی 
مدرک تحصیلی وجود نــدارد«، عنوان کرد: گرچه اینکه 
افراد در صورت تحصیل رایگان و عدم تمایل به گذراندن 
دوره تعهد، جهت جبران هزینه های انجام شده، می توانند 
این مــدت را خریــداری کنند، موضوعی اســت که در 
بسیاری از کشورها نیز مطرح اســت و هزینه های انجام 

شده از سوی دولت جهت آموزش رایگان دانشگاهی قابل 
وصول اســت، اما در خصوص اینکه هزینه آزادسازی چه 
مقدار باشــد و چه مبنایی در این خصوص تعیین شده، 

هنوز به مجلس توضیحاتی ارائه نشده است.
وحیــدی در پایــان تاکید کــرد: پیگیر مطالبــات فارغ 
التحصیــلان در این خصوص هســتم و رویکرد مجلس 
نســبت به این موضوع نیز انتقال مطالبات مجموعه فارغ 

التحصیلان برای حل مشکلات است.
به گزارش ایســنا، ســازمان امور دانشجویان وزارت علوم 
تحقیقات و فناوری طی هفته نخست آذرماه سال جاری 
در ابلاغیه ای به دانشگاه های سراسر کشور، نرخ هزینه های 
لغو تعهد خدمت آموزش رایگان یا همان آزادسازی مدرک 
تحصیلی را به روز کرد. بر اســاس ابلاغیه مذکور، هزینه 
آزادسازی مدرک تحصیلی افزایش چند برابری یافته است 
به گونه ای که در رشته های علوم انسانی، هزینه ترخیص 

مدرک برای هر ترم در مقاطع کاردانی و کارشناسی مبلغ 
۵9 میلیون و ۷۴3 هــزار و ۶00 ریال، هر ترم در مقطع 
کارشناسی ارشد مبلغ 10۶ میلیون ۸0۶ هزار و ۴00 ریال 
و هر ترم در مقطع دکتری، 1۷۴ میلیون و ۷1۶ هزار ریال 

تعیین شده است.
ایــن هزینه برای رشــته های علوم پایه بــرای هر ترم در 
مقاطع کاردانی و کارشناســی ۶3 میلیــون و ۷۴۸ هزار 
و ۸00 ریــال، برای هر ترم در مقطع کارشناسی ارشــد 
1۲۵ میلیــون و 9۴1 هزار و ۲00 ریــال و برای هر ترم 
در مقطع دکتری ۲۲۴ میلیون و 3۷9 هزار و ۲00 ریال، 
برای رشــته های گروه هنر هر تــرم در مقاطع کاردانی و 
کارشناســی ۸۶ میلیون و 9۶ هزار و ۸00 ریال، هر ترم 
در مقطع کارشناسی ارشــد 1۴۸ میلیــون و ۵9۷ هزار و 
۲00 ریال و هر ترم در مقطع دکتری ۲۴۸ میلیون و 9۲ 
هزار و ۴00 ریال و برای رشــته های فنی و مهندسی هر 
ترم در مقاطع کاردانی و کارشناســی ۷0 میلیون و ۲۶۵ 
هزار و ۶00 ریال، هر ترم در مقطع کارشناسی ارشد 1۲۵ 
میلیون و 3۷۷ هــزار و ۶00 ریال و هر ترم تحصیلی در 
مقطع دکتــری ۲۲۴ میلیون و ۶۷1 هــزار و ۲00 ریال 

تعیین شده است.

عضو هیات رئیســه کمیســیون صنایع و معادن مجلس 
شورای اسلامی با تاکید بر ایجاد قانون مالیات بر عایدی 
ســرمایه گفت: این اقدام قطعا لازم است و نه تنها برای 
خودرو بلکه برای تمام بازارهای دیگر مانند ســکه، طلا، 
مسکن و... ضروری است، چراکه کشور در شرایطی قرار 
دارد که بــه خاطر کاهش ارزش پــول ملی انگیزه های 
ســوداگری به شدت تحریک شــده و با این کار انگیزه 

سوداگری را کاهش می دهیم.
روح الله ایزدخــواه در گفت و گو با ایســنا، در رابطه با 
افزایــش ۷0 میلیون تومانی قیمت خــودرو در روزهای 
اخیر با توجه به طرح واردات خودرو، گفت: البته واردات 
خودرو هنوز عملیاتی و شــروع نشده است و چیزی که 
الان مطرح می شود این اســت که وزیر صمت می گوید 
ایــن افزایش قیمــت مربوط به اثر قیمت دلار اســت و 
افزایش قیمت دلار باعث این موضوع شــده است، اما ما 
می گوییم موضوع این است که خودرو کالایی سرمایه ای 
شده است و بنابراین باید کاری کنیم که خودرو از حالت 

کالای سرمایه ای درآید.
وی به ســخنان سیدرضا فاطمی امین در صحن مجلس 
اشــاره کرد و گفت: البته وزیر صمت در جلسه سوال در 
صحن مجلــس گفت که راهکار این مشــکل مالیات بر 

عایدی سرمایه اســت که طرح آن در مجلس قرار دارد 
و هنوز به تصویب نرســیده اســت. عضو هیات رئیســه 
کمیســیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی در 
ادامه تصریح کرد:  در شــرایط فعلــی که عرضه و تقاضا 
در بازار خودرو هماهنگ نیســت، مدلی که ما به دنبال 
آن بودیم در قالب طرح عرضــه در بورس بود اما نه آن 
چیزی که در حال حاضر اتفاق می افتد، چراکه عرضه در 
بورسی که فعلا اجرا می شود بی ضابطه است و آن را تایید 
نمی کنیم،  چراکه این چیزی که ما می خواستیم نیست.

ایزدخواه یادآور شــد:  طرح ما عرضه در بورس به صورت 
تنظیم شــده بود، یعنی در آن مشــخص شــده بود که 
خودرو هرچه بالاتر از قیمت پایه فروش برود،  آن اضافه 
درآمد به جیب خودروساز نرود و به حساب خزانه دولت 
واریز شــود تا صرف توســعه حمل و نقل عمومی شود 
که در واقع بــا این کار انگیزه افزایــش قیمت را هم از 

خودروساز و هم از مصرف کننده می گرفتیم.
وی تاکیــد کرد:  عرضه خودرو در بورس باعث می شــد 
که خودرو کالای ســرمایه ای نشــود تا کسی با قیمت 
کارخانه آن را خریداری کند و بعد در بازار سیاه با 1۵0 
میلیون تومان سود بفروشــد. بنابراین باید کاری کنیم 
تا انگیزه ســوداگری را هم از تولید کننده و هم مصرف 

کننده بگیریم و این کالای ســرمایه ای تبدیل به کالای 
مصرفی شده و انگیزه های سوداگری از خرید و فروش و 

معاملات خودرو دور شود.
نماینده مردم تهران در مجلس شــورای اسلامی عنوان 
کرد:  بهترین و تنها راهکار این است که خودرو در بورس 
عرضه شــود البته به شرطها و شــروطها؛ شرط آن این 
است که اضافه درآمد را به خودروساز ندهیم، این چیزی 
که الان عرضه می شــود به نفع خودروســاز است چون 
خودروســاز کم عرضه می کند و با بــازار بازی می کند،  
همچنین با این کار قیمت را بالا می برد و سود آن را نیز 

در جیب خودش می گذارد.
ایزدخــواه با بیان اینکه طرح ما اصلا این نبود و این بود 
که خودرو در بورس عرضه شود، گفت: با این روش تمام 
خودروی تولید شــده توسط تولیدکننده مشمول عرضه 
در بورس می شــد و باید تمام تولیداتــش را در بورس 
مــی آورد و خارج از آن قاچاق کالا محســوب می شــد. 
همچنین مشوق گذاشــتیم که خودروساز دائما افزایش 
عرضه نیز داشــته باشــد و گفتیم هرچه بالاتر از قیمت 
پایه فروش برود مال خودروساز نیست و عوارض دولتی 
اســت و باید به حساب خزانه دولت برای توسعه حمل و 
نقل عمومی واریز شــود. وی در ادامه بیان کرد: اگر این 

کار را می کردیم هم انگیزه سوداگری از خودروساز گرفته 
می شــد و هم از خریدار، اما چیزی که الان اجرا می شود 
در واقع بازار ســیاه است و اســم آن را عرضه در بورس 
گذاشته اند. البته من از چنین چیزی دفاع نمی کنم چرا 

که طرح ما این نیست و چیز دیگری بود.
عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلــس در رابطه با 
تاثیر نوسانات ارز بر افزایش قیمت خودرو، تصریح کرد: 
این مســاله نیز تاثیر دارد ولی وقتی کنترل شود اینگونه 

نخواهد بود.
ایزدخواه در رابطه با قانون مالیات بر عایدی سرمایه نیز 
گفت: قطعا لازم اســت و البته نه تنها برای خودرو بلکه 
برای تمام بازارهای دیگر مانند ســکه، طلا، مسکن و... 
ضروری است، چون کشور در شرایطی است که به خاطر 
کاهش ارزش پول ملی انگیزه های ســوداگری به شدت 
تحریک شــده، بنابراین باید مالیات بر عایدی ســرمایه 
بگذاریم تا انگیزه ســوداگری را کم کنیم، والا فاجعه رخ 

می دهد.
وی در پایان تاکید کــرد: اینگونه مدام ارزش پول ملی 
کاهش پیدا می کند، تورم در بازار مدام تحریک می شود 
و فشار بر اقشــار ضعیفی وارد می شود که دارای دارایی 

نیستند.

رئیس جمهور شــناخت و رفع نیازهای جامعه انســانی 
معاصر را اصلی ترین ماموریت حوزه و دانشگاه دانست و 
تاکید کرد: شناخت این نیازها در گرو آن است که حوزه 
و دانشــگاه از مردم،  در میان مردم و با مردم باشند و با 
شناسایی و تدوین نظام مسائل جامعه برای رفع مسائل 
بر اساس اصول علمی محکم و غنی اسلامی راهکار ارائه 

دهند. به گزارش ایسنا، سید ابراهیم رئیسی پیش از ظهر 
یکشنبه در ششمین همایش بزرگداشت سالروز وحدت 
حوزه و دانشگاه در محل مدرسه عالی شهید مطهری، با 
گرامیداشت یاد شهید مفتح، این مناسبت را بهانه خوبی 
بــرای بازنگری در اهداف، روش هــا و بایدها و نبایدهای 
علم آموزی و معرفت افزایی در حوزه و دانشــگاه توصیف 

کرد و با مهم دانســتن شــناخت صحیح وضع موجود و 
وضع مطلوب و تلاش برای کم کردن فاصله بین آنها، سه 
ماموریت و رسالت اصلی برای حوزه و دانشگاه را 1- علم 
و پیشــرفت ۲- تربیت انسان های فرهیخته و 3- مسئله 

شناسی و حل مسئله عنوان کرد.
رئیس جمهور شناســایی به موقع مخاطرات پیش روی 

جامعه و شــجاعت در دادن هشــدارهای به موقع را از 
ویژگی های روشــنفکران واقعی دانســت و تاکید کرد: 
روشــنفکران و عالمان دینی و دانشگاهی باید در مسیر 
تبیین حقایق بدون تــرس از هجمه ها، همانند مرزبانان 
مرزهای جغرافیایی کشور، برای صیانت از ابتلای جامعه 

به ابهام و دروغ، از خودگذشتگی و ایثار کنند.

در حوزه رصد حیات وحش و یوز جایی از کار می لنگد

وزرای علوم و بهداشت به مجلس توضیح می دهند

 چرا افزایش هزینه آزادسازی مدرک تحصیلی؟ 

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس:

طرح مجلس برای عرضه خودرو در بورس چیز دیگری بود

رئیسی در همایش سالروز وحدت حوزه و دانشگاه:

روشنفکر واقعی مخاطرات را شناسایی و با شجاعت هشدارهای لازم را می دهد

پیکر آیت الله سید صادق روحانی به خاک سپرده شد
آیین تشــییع و خاکسپاری پیکر مطهر آیت الله ســید صادق روحانی  روز 
یکشــنبه با حضور قشــرهای مختلف مــردم، روحانیان و طــلاب و فضلای 

حوزه های علمیه در قم برگزار شد.
در این آیین که شــخصیت ها و  استادان حوزه علمیه حضور داشتند، پیکر 
ایــن عالم ربانی پس از قرائــت آیه هایی چند از کلام الله مجید و ذکر مصیبت 
به مناســبت ایام ســوگواری حضرت فاطمه زهرا)س( از مســجد امام حسن 

عسکری)ع( به طرف حرم مطهر کریمه اهل بیت )س( تشییع شد.
پیکر آن عالم فرزانه پس از طواف گرداگرد مضجع شریف و نورانی حضرت 
فاطمه معصومه)س( و اقامه نماز توسط حجت اسلام مصطفی مصری نماینده 
تام الاختیار آن فقیه مجاهد، در مســجد بالا ســر این مکان مقدس به خاک 

سپرده شد.
آیت الله ســید صادق روحانی بیست وپنجم آذرماه جاری در شهر قم دعوت 
حق را لبیک گفت. وی از شــاگردان آیت الله خویی)ره( بود که در ســن 1۴ 

سالگی و به تایید مکتوب اساتیدشان به درجه اجتهاد رسیده بود.
آیت الله روحانی دارای ده ها جلد تالیف به زبان های عربی و فارسی است که 

یکی از مهم ترین آنها کتاب فقه الصادق است.

تکذیب خبر بازداشت امیر مقاره
صبح دیروز خبر بازداشت امیر مقاره خواننده یکی از گروه های موسیقی در 
فضای مجازی منتشر شد که رسانه قوه قضائیه این خبر را تکذیب کرده است.
به گزارش میزان، پیگیری ها نشــان می دهد ایــن خواننده صبح امروز به 
عنوان متهم به دادسرا احضار شده و پس از ادای توضیحات و دریافت تذکر و 

ارائه تعهد دادسرا را ترک کرده است.

در سال های گذشته از سازمان انرژی اتمی 
چهره ای مخوف و امنیتی ساختند

معاون رئیس جمهوری و رئیس سازمان انرژی اتمی اظهار کرد: برای ما مهم 
اســت که همه اجزای فرآیند تبدیل ایده به محصول را بشناسیم و بر روی آن 

ظرفیت سازی کنیم.
به گزارش ایســنا، محمد اسلامی با بیان این مطلب در مراسم گرامیداشت 
هفته پژوهش که شــامگاه ۲۶ آذر 1۴01 با حضور محمدعلی زلفی گل، وزیر 
علوم، تحقیقات و فناوری و جمعی از مدیران ارشــد صنعت هســته ای کشور 
برگزار شــد، ضمن عرض تبریک فرارســیدن هفته پژوهش به پژوهشگران، 
فرهیختگان، محققان و کادر پژوهشــگاه علوم و فنون هســته ای اظهار کرد: 
برای ما مهم اســت که همه اجزای فرآیند تبدیل ایده به محصول را بشناسیم 
و بر روی آن ظرفیت ســازی کنیم؛ فرآیندی که می توانــد علم و دانش را به 
نوآوری و سپس به سیستم و سامانه تبدیل کند و در نهایت به زنجیره ارزشی 
برســاند که بتواند به معنای واقعی کلمــه اقتصاد دانش بنیان را پدیدار کند و 

تاثیراتش را در زندگی مردم به وجود آورد.
او تصریح کرد: اکنون این فرآیند با انحصار علم و فناوری های پیشرفته در 
اختیار کشورهای توســعه یافته است که با سلطه گری این دانش را در اختیار 
خود گرفته اند و با برخوردهایی که با کشــورهایی نظیر ایران انجام می دهند 
و نیز اســتفاده از ابزار تحریم همواره موجب شــده اند که عقب ماندگی به ما 

تحمیل شود.
معاون رئیس جمهوری ادامه داد: ما سیاست نوآوری و درهای باز را مد نظر 
قرار داده ایم و این موضوع را بیان کرده ایم و باید توجه داشت که در سال های 
گذشــته از ســازمان انرژی اتمی چهره ای مخوف و امنیتی ســاخته اند و این 
سیاســت امنیتی تبدیل به عاملی بازدارنده و مانعی برای پیشرفت ما قلمداد 
شــده اســت. از یک منظر این موضوع اثرگذار بوده امــا از منظر دیگر با یک 
تهدید دیگر مواجه بوده ایم؛ به  طوری  که دشمنی وجود داشته، خرابکاری هایی 
صورت گرفته، عملیات تروریســتی انجام شده، برنامه های خرابکاری صنعتی 
علیه این ســازمان در بیش از دو دهه پیش تاکنون اعمال کرده اند، همه این 
موارد سبب شده تا وضعیت ســازمان انرژی اتمی در وضع متفاوتی به لحاظ 

امنیتی قرار گیرد.

معرفی کاظمی قمی به عنوان سفیر ایران در افغانستان
حســن کاظمی قمی به عنوان سفیر جمهوری اسلامی ایران در افغانستان 

معرفی شد.
به گزارش ایسنا و بنا بر اعلام عباس بدری فر، رایزن سفارت ایران در کابل، 
با توجه به اینکه ماموریت بهادر امینیان به عنوان سفیر پیشین در افغانستان 
به پایان رســیده است، حســن کاظمی به عنوان ســفیر ایران در این کشور 

معرفی شده است.
کاظمی قمی از ابتدای آغاز به کار دولت ســیزدهم به عنوان نماینده ویژه 

رئیس جمهوری در امور افغانستان فعالیت داشت.
بــا توجه به اینکه هفته گذشــته خبری مبنی بــر تعیین کاظمی قمی به 
عنوان سرپرست ســفارت ایران در کابل منتشر شده بود، وزارت امور خارجه 
در اطلاعیه ای اعلام کرد که او همچنان نماینده ویژه رئیس جمهوری در امور 

افغانستان خواهد بود.

مجلس دلایل افزایش نرخ ارز را بررسی می کند
یک عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی از بررسی دلایل افزایش نرخ 

ارز در جلسه هفته آینده مجلس شورای اسلامی خبر داد.
حســینعلی حاجی دلیگانی در گفت وگو با ایســنا، اظهار کرد: قرار اســت 
در جلســه علنی یکشنبه هفته آینده مجلس شــورای اسلامی موضوع دلایل 
افزایــش نرخ ارز بــا حضور رئیس بانک مرکزی و مســئولان متولی ارز مورد 

بررسی قرار گیرد.
وی ادامه داد: این جلسه در صورت تغییر پیدا نکردن برنامه مجلس شورای 
اسلامی تشکیل می شود تا رئیس بانک مرکزی توضیحاتی درباره افزایش نرخ 

ارز به نمایندگان دهد.

ابلاغ تکالیف دستگاه های اجرایی 
در رعایت حقوق عامه

دادستان کل کشور در بخشنامه ای تکالیف دستگاه های اجرایی در رعایت 
حقوق عامه را ابلاغ کرد.

به گزارش ایسنا، در این بخشنامه آمده است:
در اجرای ماده ۵ دستورالعمل »نحوه مقابله با ترک وظایف قانونی مدیران 
و کارمندان و پیشــگیری از آن« ابلاغی رئیس قــوه قضائیه 1399 و تکلیف 
دادستانی کل کشور به )احصاء مصادیق وظایف و اختیارات قانونی دستگاه ها 
در حــوزه حقــوق عامه که از اهمیــت زیادی برخوردار اســت و اعلام آن به 
دادســتان ها( و با توجه به مفــاد ماده 1۵ »دســتورالعمل نظارت و پیگیری 
حقوق عامه« مبنی بر تمهید ســاز وکارهای لازم برای صیانت از حقوق عامه 
از ســوی دادستان کل کشــور و پس از اخذ نظرات و دیدگاه های دادسراهای 
سراســر کشور، ســازمان بازرسی کل کشور، پژوهشــگاه قوه قضائیه، مجامع 
دانشــگاهی و برگزاری جلسات متعدد کارشناسی در این خصوص فهرستی از 
اهم مصادیق وظایف و اختیارات قانونی دستگاه ها در حوزه حقوق عامه که از 
اهمیت بیشتری برخوردار است )شــامل یکصد و سه عنوان که بعضاً هر یک 
مشتمل بر مصادیق متعدد هستند(؛ تدوین و جهت نظارت، مطالبه و پیگیری 

اجرای حقوق عامه ارسال می شود.
در بخش دیگری از این بخشنامه به موضوع پیگیری، نظارت، مطالبه و الزام 
دســتگاه های اجرایی به رعایت تکالیف قانونی و عندالاقتضاء پیگیری قضایی 

تاکید گردیده و آمده است:
مطابــق ماده ۲۲ »قانون آیین دادرســی کیفری«، ماده ۲ دســتورالعمل 
نظــارت و پیگیری حقوق عامه« و تکالیف نهاد دادســرا در صیانت از حقوق 
عامه و در راســتای پیشــگیری و مقابله بــا ترک وظایف قانونــی مدیران و 
کارمندان دستگاه  های دولتی که منجر به تضییع حقوق عامه یا ایراد صدمه یا 
خسارت بر اموال عمومی یا منافع بیت المال و یا حقوق اساسی ملت می شود؛ 
اقتضاء دارد ضمن برنامه ریزی دقیق، پیگیری، نظارت بر اجرا، مطالبه و الزام 
دســتگاه های اجرایی به رعایت تکالیف قانونی مرتبط و عندالاقتضاء پیگیری 
قضایی موضوع با رعایت ماده 13 »دســتورالعمل نظــارت و پیگیری حقوق 
عامــه« مبنی بر پرهیــز از مداخله و ایجاد اختــلال در تصمیمات و وظایف 
مدیریتی دســتگاه های اجرایی را در دستور کار قرار داده و در صورت ابهام یا 
اجمال در مفاد مصادیق یاد شــده، مراتــب از معاونت پیگیری حقوق عامه و 

پیشگیری از وقوع جرم دادستانی کل کشور استعلام شود.

اخبار کوتاه


